
PAST TENSE=Minulý čas 

Co jsi dělal/a minulý týden? Jel/a jsem do Anglie. 

Kde jsi byl včera? Včera jsem byl na fakultě a studoval jsem. 

Kdy jste se narodil/la? Narodil/a jsem se 2. února 1996. (Tessa) 

Kdy SES (=jsi se!) narodil/a? 

Tisíc devět set devadesát šest NEBO devatenáct set devadesát šest 

Teď je 2014 (dva tisíce čtrnáct). 

Yasmin: 26. 4. 1994 

Ned: 1. 9. 1982 

Liu: 19. 7. 1993 

Kamran: 11.9.1997 

 

Narodit se +l=narodil (M) –narodila (F) 
Past tense: past participle + the verb být 

 

 

 

  být mít studovat psát učit se jíst číst jít moct chtít 

sg já byl 
jsem 
byla 
jsem 

měl 
jsem 

studoval  
jsem 
studovala 
jsem 

psal 
jsem 

učil 
jsem se 

jedl/
a 
jsem 

Četl/
a 
jsem 

šel /šla 
jsem 
 

mohl
/a 
jsem 

chtěl/a 
jsem 

 ty byl jsi 
byla jsi 

 studoval jsi 
studovala jsi 

 učil ses      

 on byl  Ned studoval 
--- 

       

 ona byla  Tessa 
studovala-- 

       

 ono/to bylo 
Brno bylo 
krásné. 

         

pl my byli/y 
jsme 

 studovali 
jsme 
studovaly 
jsme 

       

 vy byli/y 
jste 
byl/a 

 pl 
studovali/y 
jste 

       



jste sg 
studoval/a 
jste 

 oni byli ---  Ned a Liu 
studovali -- 

       

 ony  byly  Tessa a 
Yasmin 
studovaly --- 

       

 

Co jste studoval včera? Včera jsem nestudoval nic! Byl jsem v letadle a měl jsem strach!  

100 metrů nad Prahou jsme neviděli jsme nic. 

Kam jsi šel včera? Šel jsem do školy/na univerzitu. 

Kde jsi byl? Kde jsi studoval? 

to die=umřít/zemřít 

Na co zemřeli vaši prarodiče? Zemřeli na infarkt, na rakovinu… 


